
یکی از معضلات نمایندگان ایران در لیگ قهرمانان در فصلی که گذشت 
وضعیـــت نامســـاعد چمـــن ورزشـــگاه آزادی بـــود. این درحالی بـــود که دو 
نماینده کشـــورمان پرسپولیس و نساجی مازندران این ورزشگاه را به عنوان 
میزبـــان بازی هـــای خانگی خود به کنفدراســـیون فوتبال آســـیا اعلام کرده 
بودند و ســـپاهان دیگر نماینده کشـــورمان هم به خاطر محرومیت از بازی 
در ورزشگاه نقش جهان اصفهان مجبور شد دو بازی خود مقابل تیم های 
نیروی هوایی عراق و آلمالیق ازبکســـتان را در ورزشـــگاه آزادی برگزار کند. 
اما اوج بی کیفیتی چمن ورزشگاه آزادی را در دو بازی حساس و پر  بیننده 
پرسپولیس با النصر عربستان و نساجی مقابل الهلال عربستان شاهد بودیم. 
متاسفانه صحنه هایی از وضعیت بد زمین آزادی در این دو مسابقه به تصویر 
کشیده شد که برخی از آنها مورد انتقاد رسانه های عربستانی هم قرار گرفت؛ 
هر چند بعد از این مســـابقات مســـئولان ورزشگاه آزادی تصمیم گرفتند تا 
حدودی چمن این ورزشگاه را ترمیم کنند. البته مشکلات ورزشگاه آزادی 
فقط شامل زمین چمن نمی شود، بلکه هنوز این ورزشگاه سکو گذاری نشده، 
سالن کنفرانس آن آماده نیست و چندین ایراد دیگر دارد. در چنین شرایطی 
برای فصل آینده رقابت های لیگ و مسابقات آسیایی حتما لازم است که 
چمن این ورزشگاه زیر کشت رفته و بازسازی شود تا اتفاقات سال گذشته 
تکرار نشود. اگر این اتفاق رخ دهد بعید است فدراسیون فوتبال اجازه دهد 
که تیم های اســـتقلال و پرســـپولیس همه بازی های خانگی خود را در این 
ورزشـــگاه انجام دهند و از این رو لازم اســـت که ورزشـــگاه دیگری در تهران 

باشد که سرخابی ها در آن به میدان بروند. 
مســـاله دیگر اینکه تیم های اســـتقلال و پرسپولیس نباید ناچار شوند که 
مقابل تیم های تهرانی پیکان و هوادار در هر فصل یک بازی بدون تماشاگر 
داشته باشند و در صورت آماده شدن ورزشگاه تختی تهران این مشکل نیز 
برطرف خواهد شد. اما سوال اینجاست که آیا ورزشگاه تختی می تواند یک 
ورزشگاه ایده آل برای میزبانی از بازی های لیگ برتر و حتی لیگ قهرمانان 
باشد؟ ورزشگاهی که قرار بود تا پایان سال 1402 به بهره برداری برسد اما 
همان طـــور که انتظار می رفت به خاطر کســـری بودجه به مشـــکل خورد. 
در حال حاضر این ورزشگاه به مبلغی در حدود 15 میلیارد تومان بودجه 
لازم دارد تا مشکل نورش برطرف و پیست تارتانش آماده بهره برداری شود. 
این ورزشگاه همچنین نیاز به گیت های بلیت فروشی برای ورود هواداران با 
بلیت های الکترونیکی دارد که این مساله به سازمان لیگ و طرف شرکت 
قراردادش برای بلیت فروشـــی مربوط می شـــود. اما بـــرای اینکه اطلاعات 
کامل تری را از ورزشـــگاه تختی داشـــته باشیم با محمدرضا مجیدی مدیر 

این مجموعه گفت وگویی داشتیم. 

از شرایط ورزشگاه تختی برای مان بگویید؟
شـــرایط ورزشـــگاه به شـــکلی است که برای کامل شـــدن نیاز به اعتبارات دارد و 
در تلاش هســـتیم که این بودجه را با مســـاعدت مدیرکل ورزش جوانان اســـتان 
تهران فراهم کنیم. قول هایی در این زمینه به ما داده شده و ان شاءالله که عملی 

خواهد شد تا بتوانیم مشکل نور و صوت ورزشگاه و همچنین پیست تارتان را 
برطرف و به نوعی کامل کنیم. 

با این شـــرایط بعید اســـت تا چند ماه آینده این مشـــکلات برطرف شود تا ورزشگاه 
آماده میزبانی از مسابقات لیگ شود. 

مشکل اصلی همان اعتباراتی است که گفتم و مهم این است که این بودجه چه 
زمانی در اختیار ما قرار بگیرد. به هرحال آماده سازی نورافکن ورزشگاه و پیست 
تارتان بودجه زیادی نیاز دارد و ما حدود 12 تا 15 میلیارد تومان پیش بینی کرده ایم. 

قرار بود تا پایان سال قبل ورزشگاه آماده بهره برداری شود چرا این اتفاق رخ نداد؟
به هر حال مدیرکل ورزش استان تهران اعتقاد دارد ورزشگاه باید از هر نظر آماده 
مسابقات شود از این جهت که مسابقات لیگ برتر قرار است در این ورزشگاه 
برگزار شود و نباید مشکل نور و صوت باشد. حتی پیست تارتان هم تاکید شده که 
به بهترین شکل آماده شود. همه این موارد توسط دوربین ها انعکاس داده خواهد 
شد و از این رو لازم است که ورزشگاه به طور کامل آماده میزبانی مسابقات شود. 
ضمن اینکه کارشناسان چمن هم قبل از عید توصیه کردند که بهتر است این 
چمن مدت بیشتری استراحت کند تا عمر بیشتری داشته باشد. در حال حاضر 

هم یک سری ایراداتی دارد که در حال برطرف کردن آن هستیم. 

آیا باشگاهی از لیگ برتر درخواست اجاره ورزشگاه تختی را داشته است؟
نه، به طور رسمی با هیچ باشگاهی هنوز وارد مذاکره نشده ایم اما نظرم این است 
که حداقل دو سه تیم به دنبال میزبانی از حریفان خود در این ورزشگاه هستند. 
به طور مثال اگر تیم های هوادار و پیکان بخواهند بازی های خانگی خود را در این 
ورزشگاه برگزار کنند طبیعتا بازی این دو تیم با تیم های پرطرفدار مثل پرسپولیس، 
استقلال، تراکتور و سپاهان هم در ورزشگاه تختی برگزار خواهد شد. در چنین 
شرایطی به دنبال این هستیم که از هر حیث آماده میزبانی از این مسابقات باشیم و 

از این رو جلساتی هم با مسئولان سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال خواهیم داشت 
تا گیت های بلیت فروشی هم در ورزشگاه نصب شود. البته سقف های گیت های 
ورودی نصب شده و شرکت مربوطه تحت قرارداد سازمان لیگ در حال مذاکره با 

مدیرکل است که گیت های شان را در ورزشگاه نصب کنند. 

زمان خاصی برای افتتاح ورزشگاه تختی با شرایط جدید پیش بینی شده است؟
در این مورد همان طور که گفتم مهم این اســـت که اعتبارات چه زمانی برســـد. 
هدف ما این است که تا تابستان آماده میزبانی مسابقات شویم و حتی ایده مان 
این است که با همکاری اسپانسر یک دیدار چهار جانبه را با حضور تیم های بزرگ 

پایتخت و حتی تیم های خارجی را در ورزشگاه برگزار کنیم. 

آیـــا می تـــوان کیفیت چمن ورزشـــگاه تختی را با چمن زمین شـــماره یک ورزشـــگاه 
آزادی مقایسه کرد؟

هدف ما این بوده که بهترین زمین را آماده مسابقات کنیم حالا اینکه تا چه حد 
موفق بوده ایم را اجازه بدهید بعد از حضور تیم ها در این زمین از آنها جویا شویم. به 
هر حال این بازیکنان هستند که در این زمین قرار است بازی کنند و آنها بهتر از 
هر فرد دیگری می توانند نظر دهند. شما واقف هستید که ورزشگاه تختی سال ها 
رها شـــده بود. ما مدت ها وقت گذاشـــتیم تا لوله های پوسیده ورزشگاه را عوض 
کنیم یا چاه هایی را برای حل مشکل آب آماده کنیم. شرایط خیلی بد بود و واقعا 

زحمات زیادی کشیده شد تا به این شرایط فعلی برسیم. 

با شـــرایط موجود اجاره ورزشـــگاه تختی برای تیم ها دســـت کمی از اجاره ورزشگاه 
آزادی نخواهد داشت؟

صد در صد همین طور است. البته در این زمینه باید کارشناسی شود و ما برای 
عقد قرارداد با تیم ها همه شرایط را در نظر گرفته و با کارشناسان مربوطه مشورت 

خواهیم کرد. اتفاقی که هنوز رخ نداده اما قطعا در برنامه های ما قرار دارد. 

یکی از تیم هایی که چند روز پیش علی رغم انتظار و پیش بینی دست به 
تاریخ سازی زد و برای اولین بار موفق به کسب مدال نقره و نایب قهرمانی 
در کاپ آسیا شد، تیم ملی بسکتبال سه نفره ایران بود. تیم ملی سه به سه 
مردان ایران که در رقابت های قهرمانی ٢٠٢٤ آســـیا به میزبانی ســـنگاپور با 
، چین، ژاپن و حتی نیوزیلند  بردن تیم های هنگ کنگ، چین تایپه، سنگاپور
به فینال رسید اما با شکست برابر استرالیا در دیدار نهایی جام قهرمانی 
را از دست داد و به مدال نقره بسنده کرد. یکی از موثرترین بازیکنان که 
به اعتقاد بسیاری در بازی با ژاپن یک تنه تیم را به نیمه نهایی برد، متین 
آقاجانپور بود. او در گفت وگو با »فرهیختگان« از مســـیر ســـخت رسیدن 

به این مدال و این تاریخ سازی گفت. 

شما اتفاقی تاریخی را رقم زدید و برای اولین بار نایب قهرمان 
کاپ آسیا شدید. مسابقات چطور بود؟

بلـــه، بـــرای اولین بـــار بود که ایران در فینال کاپ آســـیا 
بازی می کرد و توانســـتیم ســـهمیه حضور در انتخابی 

جام جهانی را کسب کنیم. سطح بازی ها واقعا بالا بود 
و بازی های بسیار خوبی بود. ما تمام تلاش مان 

را کردیم که توانســـتیم به فینال مســـابقات راه 
پیدا کنیم. 

به نظر می رسید که ما توانایی شکست غولی مثل 
استرالیا را نداشتیم و بردن این تیم انتظار زیادی بود. 

شاید ما توانایی شکست استرالیا را نداشتیم ولی 
می توانســـتیم بهتـــر بازی کنیم ولی چـــون دو تا بازی 

سنگین داشتیم به خصوص بازی با ژاپن که خیلی 
ســـخت بود و اذیت مان کرد، از نظر بدنی خالی 

شده بودیم. باید بگویم که خود من دومین تجربه 
حرفه ای سه به سه ام بود و اولین تجربه ام در 
کاپ آسیا بود. یا مجید رحیمیان اولین بار 
بود که در سه به سه شرکت می کرد. بچه ها 

واقعا خوب بازی کردند و ما تمام تلاش خود را برای رسیدن به فینال و کسب 
این مدال نقره کردیم. 

شما نقش بسیار موثری در بازی برابر ژاپن داشتید و شاید بتوان گفت شما یک تنه 
تیم را به نیمه نهایی بردید. 

نمی دانم چه بگویم! همیشـــه که نباید شـــانس با حریف باشد بعضی وقت ها 
شـــانس با افرادی اســـت که بیشتر زحمت کشیدند! خدا دوست مان داشت، 

خدا دوست داشت و آن شوت ها گل شد. 

چرا تا همین امروز از تیم ملی بســـکتبال 3 نفره کم شـــنیده بودیم؟ خیلی ها شاید 
اصلا ندانند چنین رشته ای در ایران هم هست و فعالیت می کند. 

بسکتبال سه به سه در ایران خیلی مورد توجه نیست و تقریبا هیچ لیگی هم 
ندارد. معمولا توجه اصلی به بسکتبال پنج به پنج است و شاید برای همین است 
که خیلی ها اصلا از این رشته در ایران خبر ندارند یا کمتر نامش را شنیده اند. 

از حالا با این مدال نقره تیم ما خیلی خوب شناخته شد و حالا انتظارات از 
این تیم بالاست. برنامه تان برای حضور در انتخابی جام جهانی چیست؟
یک تیم مستقیم از کاپ آسیا به جام جهانی می رود و دو تیم دیگر 
به انتخابی جام جهانی می روند. ما تمام تلاش مان را می کنیم 

تا ببینیم خدا چه می خواهد. 

به عنـــوان نایـــب قهرمان آســـیا انتظارتان از مســـئولان 
چیست؟

هر چهار نفر ما سن و سال زیادی نداریم و دانشجو 
هســـتیم. خود من شخصا حدود پنج سال است 
که با تیم ملی به مســـابقات می روم و این اولین بار 
یخ بسکتبال سه به سه ایران بود که به فینال  در تار
کاپ آسیا رفتیم. هر چهار نفر ما که سال هاست با 
هم رفاقت داریم یک خواسته داشتیم. ما گفتنی ها 
را گفتیم و همه گفتند که این کار را برای ما انجام 
می دهند و آن هم معافیت از سربازی بود. سطح 
این مسابقات خیلی بالا بود و ما تمام تلاش مان 
را کردیم. ان شـــاء الله ببینیم مســـئولان چه کاری 

انجام خواهند داد. 

ی اخیــر تیــم ملــی از ناحیــه مــچ دســت احســاس  علیرضــا بیرانونــد در اردو
درد کــرد و بعــد از مشــورت بــا کادر پزشــکی تیــم ملــی از مــچ دســتش  ام آر آی 
گــر بخواهــد بــا ایــن  گرفــت و مشــخص شــد کــه مصدومیتــش جــدی اســت و ا

یــادی را دور  وضعیــت ادامــه دهــد شــاید مجبــور شــود مــدت ز
از میادیــن باشــد. بیرانونــد بــرای اینکــه بهتــر تصمیــم بگیــرد 
جــواب  ام آر آی خــود را نــزد چنــد پزشــک متخصــص داده 

ی بــا ایــن وضعیــت را بــرای او چنــدان خــوب  اســت و آنهــا بــاز
ندانســته و احتمــال شــدت یافتــن مصدومیتــش 

یــاد دانســته اند. از طرفــی بیــرو بعــد از هــر  را ز
جلســه تمرینــی درد دارد و ایــن مســاله برایــش 

آزار دهنــده شــده اســت. 
در همیــن راســتا بیــرو سه شنبه شــب بعــد 

از تمرین جلســه ای را با کادر پزشــکی و 
اوســمار برگــزار کــرده و اعــلام داشــته کــه 
قصد دارد به زودی مچ دستش را به تیغ 

جراحان بســپارد. 
اوســمار در ایــن مــورد نظــر کادر پزشــکی را هــم 

پرســیده اســت و آنها نیز نظرشــان این اســت که 
بیرو می تواند با درد بازی کند اما باید این شــرایط 
را بپذیــرد. دروازه بــان شــماره یــک تیــم ملــی که برای 
پرســپولیس نیــز یــک وزنــه بــه حســاب می آیــد 
ــی  ــل جراح ــام عم ــرای انج ــودش را ب ــم خ تصمی
گرفتــه و اعتقــاد دارد کــه نمی خواهــد اشــتباهی 

کنــد کــه بعــد مجبــور شــود تــاوان ســنگینی را پــس 
دهــد. ضمــن اینکــه اوســمار هــم در ایــن زمینــه 

تصمیم گیــری را بــه خــود بیرانونــد ســپرده اســت. 
امــا مدیریــت باشــگاه پرســپولیس بعــد از مشــورت بــا 
کادر پزشــکی بــا تصمیــم بیرانونــد بــرای انجــام عمــل 

جراحــی مخالفــت کــرده و خواســتار ایــن شــده کــه او 
در این برهه حساس تیم بهتر است با درد بازی کند. 

ــده،  ــوش نیام ــرو خ ــذاق بی ــه م ــدان ب ــه چن ــاله ای ک مس
چرا کــه ســلامتی اش را در اولویــت قــرار داده و باشــگاه 

را مقصــر می دانــد کــه نتوانســته یــک گلــر مطمئــن بــرای 
جانشــینی او در چنیــن مواقعــی جــذب کنــد. 

گفته نماند که بیرانوند در تعطیلات نیم فصل چند گلر را به باشگاه معرفی  نا
کــرده بــود کــه بــرای جــذب یکــی از آنهــا اقــدام کنــد. افشــار صداقــت، پیــام پارســا 
و محمدحســین اکبرمنــادی دروازه بان هایــی بودنــد کــه بیــرو پیشــنهاد جــذب 

آنهــا را بــه درویــش داده بــود کــه هیــچ یــک از آنهــا جــذب نشــدند. 
البته در این میان رشــید مظاهری نیز علاقه مند بود که ســرخپوش شــود اما 
بیرو مخالف جذب او بوده و هست. در بین گلرهای نامبرده هم اکنون 
یکن آزاد  منــادی و مظاهــری بــدون تیــم هســتند و می تواننــد بــه عنــوان باز

در صورت نیاز به لیست سرخپوشان اضافه شوند. 
کیــد  بیرانونــد در صحبت هایــی کــه بــا اوســمار داشــته، تا
ــر عمــل جراحــی اش را انجــام دهــد  گــر زودت کــرده کــه ا
ی هــای  باز بــه  را  خــودش  هفتــه ای  ســه  می توانــد 
ــروز و  ــی ام ــر او ط گ ــن رو ا ــد. از ای ــپولیس برگردان پرس
فــردا دســتش را عمــل کنــد می توانــد تــا هفتــه دوم 
اردیبهشــت آمــاده بازگشــت بــه میادیــن شــود. در 
 ، ایــن مــدت پرســپولیس بــازی بــا تیم هــای گل گهــر
ملــوان و صنعــت نفــت را در لیــگ پیــش رو دارد و 
یخ هفتم اردیبهشت هم مقابل آلومینیوم  در تار
در اراک در رقابت هــای جــام حذفــی بــه میــدان 

خواهــد رفــت. 
ایــن  جراحــی  عمــل  صــورت  در  بیــرو 
و  داد  خواهــد  دســت  از  را  ی هــا  باز
می توانــد امیــدوار باشــد کــه در بــازی 
پرســپولیس مقابل ســپاهان که بعد از 
بــازی ایــن تیــم بــا آلومینیــوم اراک خواهــد 

بــود، بــه میــدان بــرود. 
گــر خواهــان جــذب گلــر شــود  گفتــه نمانــد کــه اوســمار ا نا
آن وقــت پرونــده جــذب مهاجــم در پرســپولیس تــا پایــان 
ــز بســته خواهــد شــد، از ایــن جهــت کــه لیســت  فصــل نی
سرخپوشــان فقــط یــک جــای خالــی در رده بزرگســالان دارد؛ 
مگــر اینکــه ایــن تیــم گلــر زیــر 23 ســال بگیــرد کــه اوســمار 
ــرده و  ــت ک ــاله مخالف ــن مس ــا ای ــن ب ــش از ای پی
گر قرار به جذب دروازه بان  کید داشت که ا تا
گلــر باتجربــه و میدان دیــده بــه  باشــد بایــد 

خدمــت بگیرنــد. 

مدیرورزشگاهتختی:کمترازورزشگاهآزادیازتیمهااجارهنمیگیریم
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حمیدرضا اسکندری
خبرنگار گروه ورزش

خارجیهایپرسپولیسناراضیازشرایطمالی

نوتیس های جدید در راه است؟
باشـــگاه پرســـپولیس تا اینجـــای فصل به زحمت توانســـته پرداختی 
یکنـــان و مربیـــان تیمـــش را بـــه 40 درصد برســـاند، درحالی که  بـــه باز
طبـــق قـــرارداد آنهـــا تـــا الان بایـــد حداقـــل 70 درصـــد قـــرارداد خـــود را 
یکنـــان داخلی ایـــن تیم بارها  یافـــت می کردنـــد. در ایـــن میان باز در
در مصاحبه هـــای خود نســـبت به عقب افتـــادن مطالبات خود ابراز 
نارضایتی کرده اند اما خارجی های این تیم عادت ندارند این مساله 
را به رسانه ها بکشانند و بعضا اتفاق افتاده که به باشگاه خود نوتیس 
، گولســـیانی و حنانوف در نیم فصل اول  داده اند. اقدامی که اوســـمار
یافت  انجـــام دادنـــد و از این طریق موفق شـــدند مطالبات خود را در
کنند. اما باشگاه پرسپولیس باز هم به این نفرات و دیگر خارجی هایی 
که ابتدای فصل با این باشگاه قرارداد امضا کرده اند، کمترین پرداختی 
را داشـــته و آنها از وضعیت خود ناراحتند. با ادامه این وضع ممکن 
است این نفرات باز هم مجبور شوند به باشگاه خود نوتیس دهند.

استقلالبدونمحرومومصدومبهمسرسید

 4 آبی پوش در خطر از دست دادن 
دیدار با آلومینیوم

تیم فوتبال استقلال دیدار بعدی خود از سری رقابت های لیگ برتر را 
شنبه آینده در حالی  برابر مس رفسنجان برگزار می کند که برای این 
یکـــن محروم یا مصدومی را در اختیار نخواهد داشـــت. در  دیـــدار باز
یکنان استقلال  واقع از تمرینات استقلال خبر می رسد که تمامی باز
با تمام توان در اختیار نکونام هستند تا او به صلاحدید خود بهترین 
ترکیب و سیستم را برای دیدار با مس رفسنجان انتخاب کند. البته 
طی روزهای اخیر حامدی فر که در دیدار تدارکاتی اخیر استقلال از 
ناحیه مصدوم شده بود نیز مشکل خاصی برای دیدار با مس نخواهد 
داشـــت.  همچنین روزبه چشمی، آرمین سهرابیان و صالح حردانی 
یکنان 3 کارته ای هستند که در صورت  به همراه میلاد فخرالدینی باز
یافت کارت زرد چهارم در دیدار با مس رفســـنجان، دیدار بعدی  در

استقلال مقابل آلومینیوم را از دست خواهند داد.

اولینلیستپائزبرایتیمملیوالیبال

17 بازیکن و بدون لژیونرها
لیـــگ ملت هـــای والیبال 2024 از اول خردادماه در کشـــورهای برزیل 
و ترکیـــه آغـــاز می شـــود و بـــا توجـــه بـــه اینکـــه ایـــن رقابت هـــا آخرین 
یس محسوب می شود،  فرصت کســـب بلیت حضور در المپیک پار
حساســـیت ها و اهمیت این مسابقات نسبت به سال های گذشته 
یلی- فرانسوی  ، سرمربی برز یسیو موتا پائز دو چندان شده است. مائور
یلی  تیم ملی والیبال پس از جلسات متعدد با دستیاران ایرانی و برز
ی تیم ملی را اعلام کرد که  برنامه کامل و اسامی دعوت شدگان به اردو
یکنان جوانی که مسابقات آنها در  بر این اساس در مرحله نخست باز
لیگ برتر زودتر به پایان رســـیده اســـت در این مرحله حضور خواهند 
داشت. علی رمضانی، عرشیا به نژاد، علیرضا فراهانی، متین احمدی، 
علی شفیعی، امیررضا سرلک، علی زارع، یوسف کاظمی، امیرحسین 
صداقت، مهدی رضایی، مبین نصری، علیرضا عبدالحمیدی، علی 
، امیرحسین ساداتی، آرمان صالحی و  حق پرســـت، آرمین افشـــین فر
کبری با  یکن دعوتی به این اردو هســـتند. پیمان ا مهـــران توانـــا 17 باز
ی مردان والیبال ایران را  ، هدایت این مرحله از اردو هماهنگـــی پائـــز
یکنـــان تیم های فینالیســـت و لژیونرها در مراحل  بـــر عهـــده دارد. باز
بعدی تمرینات، با نظر سرمربی تیم ملی به اردو دعوت خواهند شد.

اخبار کوتاه

یگانه عصاری
خبرنگار


